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با توجه به انفعال نمايندگان زن در مجلس دهم، 
بسياري از كارشناس�ان عملكرد آنها را مورد 
نقد جدي قرار داده اند و معتقدند فراكسيون 
ناموفقي در اين رابطه در مجلس شكل گرفته 
ك�ه در نهايت ه�م راه به جاي�ي نخواهد برد. 
حضور زن��ان در عرصه ه��اي تصميم س��ازي و 
تصميم گي��ري از جمله موضوعاتي ب��ود كه در 
رويكرد نظ��ام انقابي اس��امي اهميت يافت و 
شركت آنان براي انتخاب شدن و تصميم سازي 
نه تنها با مخالفت نظام مواجه نشد، بلكه حمايت 
و تش��ويق مراج��ع و روحانيت معظ��م را هم به 
دنبال داش��ت، ام��ا به رغم اين مهم س��هم زنان 
از كرس��ي هاي مجل��س و قانونگ��ذاري همواره 
قابل توجه نب��ود، چنانكه در مجال��س اول، دوم 
و س��وم به ترتيب از مي��ان 90، 25 و 37 نامزد 
زن تنها چهار نماين��ده به مجل��س راه يافتند؛ 
اما مجلس چهارم فرصتي ش��د تا با افزايش صد 
درصدي، به ميزباني 9 نف��ر از نمايندگان برود و 
همين افزايش س��هميه به آنه��ا اعتماد به نفس 
مطرح كردن ضرورت تش��كيل كميسيون زنان 
را بخش��يد و با حضور 14 نفره زن��ان در مجلس 
پنجم، ايده تشكيل اين كميسيون تحقق يافت، 
هرچند كه عمري چهار ساله داشت و در مجلس 
ششم با تلفيق در كميسيون اجتماعي جاي خود 
را به تشكيل فراكسيون زنان در مجلس شوراي 

اسامي داد. 
تاش براي افزاي��ش كمي حض��ور نمايندگان 
زن در كرس��ي هاي قانونگذاري از جمله مباحث 
دنباله داري بود كه هرگز تمامي نداش��ته است 
و حتي تا ب��ه امروز جاي خ��ود را ب��ه مطالبه و 
نامه نگاري ها براي كميت گرايي در پس��ت هاي 
مديريتي بالا و اداره وزارتخانه داده است، اما در 

اين ميان هرگز كس��ي توجه چنداني به حضور 
كيفي زن��ان در اي��ن عرصه نداش��ت و عملكرد 
ضعيف اين افراد موجب ش��د كه طي سال هاي 

اخير انتقادات زيادي به آنها مطرح شود. 
بررس��ي ميزان طرح هاي امضاش��ده و همچنين 
نطق ها و تذكرات نمايندگان زن در مجلس به خوبي 
نش��ان داد كه خانم هاي بهارستان نش��ين نسبتاً 
سال هاي آرامي را در مجلس گذرانده اند تا جايي 
كه حتي يكي از زنان فعال سياسي خود در تشريح 
عملكرد زنان در ادوار اخير مجلس گفت: »حضور 
زنان در مجلس به حضوري تزئيني و دكوري تبديل 
شده است و متأسفانه زنان مجلس هيچ تاشي براي 

تغيير وضعيت زنان جامعه انجام نداده اند.«
به رغم اين مهم بود كه آخري��ن دوره انتخابات 
مجلس باز هم فرصت ديگري را براي طناب كشي 
كمي فراهم كرد و بعد از تش��كيل فراخوان هاي 
»تغيير چهره مردانه مجلس« ركورد كميت گرايي 
به مجلس دهم با انتخ��اب 17 نماينده زن تعلق 
گرفت؛ ركوردي كه حاميان فراخوان هاي »تغيير 
چهره مردانه مجلس« را فارغ از وجود نيروهايي 
جوان و كم تجربه در عرصه سياس��ي به تشكيل 
فراكسيوني قوي اميدوار كرد. نيروهايي كه ميان 
واژه هاي تازه نفس و ج��وان و برعكس بي تجربه 
و كم س��ن و س��ال فعاليت خود را كلي��د زدند و 
اكنون بعد از سپري شدن چند ماه از آغاز فعاليت 
پارلمان دهم، جلسات هفتگي اين فراكسيون نيز 
تشكيل مي شود و تنها چيزي كه اين ميان مغفول 
مانده بر اين اساس است كه خروجي اين جلسات 

منجر به كار عملياتي مي شود؟!
   طول مي كشد تا اين نمايندگان متوجه 

بشوند قضيه چيست
»سه تا چهار سال طول مي كشد تا اين نمايندگان 

متوجه شوند قضيه چيست و با اصول آشنا شوند« 
اين را لاله افتخاري نماينده مجلس نهم شوراي 
اس��امي در مورد فعاليت زنان مجلس دهم به 

»جوان« گفت. 
بعد از آن به س��راغ زهره طبي��ب زاده، نماينده 
ديگر زنان در مجلس نهم رفتيم و درباره حضور 
حداكثري زنان در پارلمان دهم پرس��يديم كه 
گوي��ا وي نيز در راس��تاي تصديق گفته س��اير 
فعالاني كه معتقد هستند حضور زنان در مجلس 

دكوري بوده، پيوسته است. 
طبيب زاده در گفت وگو با »جوان« يک پرسش 
مطرح كرد: »فراكسيون قبلي زنان چه اقدامي 
انجام داد كه جوانان كم سن و سال مجلس دهم 
انجام دهند؟!« طبيب زاده با تأكيد بر اينكه سال 
اول براي نمايندگاني كه سابقه حضور در مجلس 
را ندارند، تنها به آشنايي منتهي مي شود، ادامه 
داد: دو نفر از نمايندگان خانم در مجلس دهم، 
ساير آنها غير سياسي هس��تند كه حتي سابقه 
اجرايي نيز در كارنامه خود ندارند، بنابراين چه 

انتظاري مي توان از آنها داشت؟!«
اين نماينده س��ابق مجلس در رابطه با عملكرد 

زنان در فراكس��يوني تحت اين عن��وان گفت: 
»بضاعت اين افراد صفر و ناچيز است و اينها چهار 
س��ال ديگر هم كه در مجلس باشند نمي توانند 

كاري انجام دهند.«
  از اين مجلس نبايد هيچ انتظاري داشته 

باشيم
وي همچنين ضمن انتقاد به سخنان نمايندگان 
زن در مجلس تصريح ك��رد: »فردي كه معتقد 
است از سفره انقاب سهم خود را برداشته است، 
چگونه مي خواهد براي زنان اقدامي انجام دهد؟ 
چگونه مي توان از اين افراد انتظار دلسوزي براي 
زنان جامعه داش��ت؟ از اين مجلس نبايد هيچ 

انتظاري داشته باشيم.«
در مقاب��ل اين، س��هيا جلودار زاده ب��ه عنوان 
نماينده باس��ابقه و تجربه دار در پارلمان است، 
در گفت وگو با »جوان« از اقدامات 17 نماينده 
زن در مجلس دهم گفت  و تصريح كرد: بسياري 
از طرح ه��ا را با مطالع��ات و تجربي��ات معاون 
رئيس جمهور انج��ام مي دهي��م و موضوعاتي 
چ��ون ط��رح توانمند س��ازي زنان سرپرس��ت 
خانوار، صندوق كار آفريني زنان، برداشته شدن 
تبعيض هاي نا روا عليه زنان پيگيري شده است. 
   دفاع زنان مجلس دهم از حضور فعال در 

تمامي زمينه ها
زهرا س��اعي، نماينده تبريز در مجلس كه عضو 
شوراي عالي راهبردي كنگره زنان موفق ايران 
نيز اس��ت، انتخاب زهرا احمدي پ��ور به  عنوان 
معاون رئيس جمهوري و رئيس سازمان ميراث 
فرهنگي، صنايع دس��تي و گردشگري را ارزنده 
دانسته است و مي گويد كه اين انتخاب زمينه ساز 
افزاي��ش اعتماد زنان و ارتق��اي اعتماد عمومي 
آنان به دولت خواهد ب��ود. وي همچنين با ابراز 
خرسندي از برگزاري »نخستين كنگره ملي زنان 
موفق ايران« در دي ماه، نسبت به دستاوردهاي 

اين كنگره خوشبين است. 
گفت وگوي »جوان« با زهرا ساعي درباره عملكرد 
زنان در فراكسيون مجلس دهم نيز جالب توجه 
ب��ود، چراكه زهرا س��اعي از حضور فع��ال زنان 
مجلس دهم در صحن علني، نطق ها و تذكرات 
به عنوان موضوعات مورد بحث در فراكس��يون 
خبر داد و گفت: چهار كميته در فراكسيون زنان 
تشكيل شده كه همواره بحث زنان و خانواده را با 
برنامه ششم توسعه مورد بررسي قرار مي دهند 
تا هر آنچه به نفع زنان و خانواده اس��ت، اعمال 

شود. 
هرچند كه زهرا ساعي معتقد است برنامه ششم، 
بس��يار زمانبر براي فراكس��يون بوده است، اما 
نسبت به مطالعه و بحث درباره بند بند آن وعده 
مي دهد و بررس��ي آن را جدي ترين دس��تاورد 

فراكسيون طي ماه هاي سپري شده مي داند. 
حال بايد منتظر باش��يم تا ببينيم اظهارات آن 
دس��ته از افرادي كه ب��ا تش��كيل كمپين هاي 
مختل��ف، ف��ارغ از كيفيت گراي��ي، كمي��ت را 
س��رلوحه كش��اكش هاي ميداني قرار دادند و 
حضور نيروهاي تازه نفس سياسي و فعالان زن 
جوان در مجلس دهم را ارزش تلقي مي كردند، تا 

چه ميزان تحقق خواهد يافت؟

»تراز صادرات دارويي منفي ش�ده اس�ت«؛ 
اين خبري است كه رئيس انجمن داروسازي 
وقتي مي خواست وضعيت داروسازي كشور 
را تش�ريح كند، به آن اش�اره داش�ت. رهبر 
مژده اي آذر درب�اره چرايي رس�يدن به اين 
ت�راز منفي ه�م اينگون�ه توضي�ح مي دهد: 
» در زمينه دارو هم غول ه�اي بزرگ دارويي 
دولتي باعث شده اند بخش خصوصي قادر به 
رقابت و حضور واقعي نباش�د؛ در نتيجه تراز 
صادرات دارويي منفي شده است و هم اكنون 
يك�ي از تلاش هايي كه مس�ئولان س�ازمان 
غ�ذا و دارو در ح�ال انجام آن هس�تند فائق 
آمدن به اين تراز منفي اس�ت. « امريكايي ها 
در دو سال اخير و پس از س�تاندن امتيازات 
سنگين در برجام، حتي به بنگاه هاي دارويي 
ايران اجازه حضور در نمايش�گاه بين المللي  
دارو را ندادن�د، در حال�ي ك�ه مطابق حقوق 
بين الملل، دارو شامل تحريم قرار نمي گيرد.« 
برجام لااقل در حوزه سامت و دارو و براي صنعت 
داخلي توليد دارو دس��تاوردي نداش��ته است. 
هر چند فضاي به وجود آم��ده در اين حوزه پاي 
غول هاي داروس��ازي دنيا را به اي��ران باز كرده 
اس��ت، اما انگار حضور اين غول ها دستاوردش 
براي توليد داخلي دارو منفي شدن تراز صادرات 
داروهاي وطني بوده است. بازار 80 ميليوني ايران 
فرصت خوبي را به اين غول ها داده تا بخواهند در 
ايران س��رمايه گذاري كنند و دارو بفروشند. در 
مقابل اين، امريكا اجازه شركت بنگاه هاي دارويي 
ايران را ب��راي حضور در نمايش��گاه بين المللي 
دارو نداد. همين مس��ئله موجب شده تا سهراب 
صاحي، رئيس سازمان بسيج اساتيد در نامه اي 
خطاب به رئيس جمهور با هشدار نسبت به تاش 
در دور جدي��د جمهوري خواهان براي فش��ار و 
اقدام به تحريم ه��اي جديد، از وي خواس��ته تا 

عكس العمل مناس��بي داشته باش��د. در ابتداي 
اين نامه خطاب به روحاني آمده است: مستحضر 
هس��تيد كه ارزيابي رئيس هيئت مذاكره كننده 
هسته اي يعني ظريف از برجام اين بود كه امريكا 
»يک مشت س��ند توخالي« تحويل دولت ايران 
داده و همچنين تعبير رئيس بانک مركزي، سيف 
اين بود كه سهم ايران از برجام تقريباً »هيچ« و 
همانگونه كه در روزهاي اخير افكار عمومي شاهد 
آن بودند، امريكايي ها در دو سال اخير و پس از 
ستاندن امتيازات سنگين در برجام، حتي اجازه 
ش��ركت بنگاه هاي دارويي ايران را در نمايشگاه 
بين المللي دارو ندادند، در حالي كه مطابق حقوق 

بين الملل، دارو شامل تحريم قرار نمي گيرد. 
   غول هايي كه تراز صادرات دارو را منفي 

كردند
سيد مهدي سجادي، دبير انجمن داروسازان ايران، 
در پاس��خ به اين س��ؤال كه آيا هنوز تحريم هاي 

دارويي پابرجا است و آيا شما اين مطلب را تأييد 
مي كنيد كه در نمايشگاه بين المللي اجازه ورود به  
توليدكنندگان ايراني داده نش��ده بود، مي گويد: 
اينكه شركت هاي ايراني اجازه حضور در نمايشگاه 
بين المللي را پيدا نكردند، نيز بنده شنيدم، اما فكر 
مي كنم بخشي از آن مربوط به كارهاي اداري است 
كه بايد براي نمايشگاه انجام مي شد و نمي توان آن 

را مرتبط با حوزه تحريم ها دانست. 
رهبر مژده اي آذر، رئيس انجمن داروس��ازي اما 
در تشريح وضعيت داروس��ازي كشور مي گويد:  
همكاران ما به وظايف خود از اول انقاب چه در 
دوران جنگ، چه در دوران سازندگي و به خصوص 
در دوره تحريم عمل كرده اند و حتي توانس��تند 
داروها را با فناوري هاي نوين و تكنولوژي خاص 
پياده و مسائل آن را حل كنند، اما توجه مسئولان 
كشور در ارزش گذاشتن به خدمات داروسازان 
كافي نبوده زيرا دولتي شدن دارو )توليد - توزيع 

– فروش(موجب ش��ده رقابت از ميان برود و هر 
كسي با توليد هر دارويي بيمار را مجبور به مصرف 
كند و بخش خصوصي توان رقابت خود را با بخش 

دولتي از دست داده است. 
رئيس انجمن داروسازان تأكيد مي كند: در زمينه 
دارو ه��م غول هاي بزرگ داروي��ي دولتي باعث 
شده اند بخش خصوصي قادر به رقابت و حضور 
واقعي نباش��د، در نتيجه تراز ص��ادرات دارويي 
منفي ش��ده و هم اكنون يكي از تاش هايي كه 
مسئولان س��ازمان غذا و دارو در حال انجام آن 

هستند، فائق آمدن به اين تراز منفي است. 
   ارزبري واردات دارو

س��جادي اما معتقد است بايد در پس��ابرجام از 
فرصتي كه پيش آمده، بهترين اس��تفاده را كند 
و در مديريت سيستم دارويي به سمتي رويم كه 
با نگاه به توليد داروهاي داخلي بتوانيم رقابت در 
واردات و داروهاي خاص را ك��ه مورد نياز مردم 
اس��ت و منبع توليد داخل ن��دارد، ايجاد كنيم 
همچنين بايد بازار دارو را از اين حالت بسته بودن 
خارج كنيم تا هم نيازهاي مردم و بيماران تأمين 
شود و به سهولت در دس��ترس قرار گيرد و هم 
بتوانيم با توجه به گايدلاين هاي درماني نيازهاي 
دارويي كشور را تأمين كنيم. وي مي گويد: كشور 
ما در حوزه دارو بيش��تر توليدكننده است، البته 
در حوزه فرمولاس��يون دارو؛ اما در منابع و مواد 
اوليه واردكننده هستيم؛ در فرمولاسيون و توليد 
داروهاي مورد نيازمان توانسته ايم 97 درصد نياز 
كش��ور را توليد كنيم، در عين حال واردات دارو 
ارزبري بس��ياري دارد و حدوداً 60 درصد از ارز 

دارويي كشور را به خود اختصاص مي دهد. 
از نگاه دبير انجمن داروسازان ايران، اينكه ما در 
را به سوي بازار خارجي ببنديم يا اينكه فقط به 
محصولاتي بها دهيم كه در داخل توليد مي شود، 

كمكي به صنعت داروسازي كشور نكرده ايم. 

اززنانکمتجربهوجوانمجلسچهانتظاریمیرود؟!
حضور دكوري زنان در مجلس به روايت نمايندگان زن

   بهزيستي وام معلولان را چه زماني مي خواهد بپردازد
مبيني –كاشان:  چند ماه ديگر به پايان سال باقي نمانده است، چرا 
سازمان بهزيستي وام وعده داده شده به معلولان را پرداخت نمي كند. 
آيا قرار است مشكات معلولان با عمل نكردن مسئولان به وعده هايشان 

افزايش يابد.

 جاي خالي گزارش ميداني در روزنامه جوان
 رمضاني- تهران: از مخاطبان روزنامه جوان هستم، مي خواستم از 
مسئولان روزنامه درخواست كنم بيشتر گزارش هاي ميداني تهيه كنند 

تا مردم بتوانند مسائل و مشكات خود را با رسانه ها در ميان بگذارند.

بیژن يانچشمه

الهه براتي

65ميلياردپولدستيزنجاني
برايرهاييازاعدام!

خيليا ميگن بابک زنجاني هشت سال عشق و حال كرد و حالا ميخواد اعدام 
بشه ! بعضيا هم البته حاضرن هشت روز رو مثل اون زندگي كنن و آخرشم 
اعدام شن. خيليام ميگن تو وعده هاي غذاييش احتمالاً صبحونه و ناهار و 
شام با آب طا سرو ميشده. خيليام البته هنوز تنها پشتوانه ماليشون اون 
130هزار تومنيه ك��ه بابک زنجاني به هر ايراني بده��كاره. بعضيام دنبال 
اينن كه با موتور 2 ميليارديش عكس س��لفي بن��دازن و. . . . خاصه اينا 

درگيري هاي جديد بابک زنجانيه.
حالا اين وسط انگار اين آقاي وزير نفت هم شده قوز بالا قوز واسه اين آقاي 
زنجاني ! ديده يكي كه قراره بره س��رش بالاي دار، ديگه الكي كسي ديگه 
به زحمت نيفته، ي��ه چند كيلو هم به جرائمش اضافه ك��رده؛ مگه ميوه و 

تره باره آخه؟!
بابک زنجاني اختاس كرده، درست، ولي اختاس كه الان شده نمک دولت! 
با چند ضربه شاقي هم كه ميزنن ديگه هيچ كس جرئت نميكنه اينكارو 
بكنه. ديگه خاصه كار به شكايت رسيد به خاطر همون چند كيلو. تو دادگاه 

هم شعار بر منكرش لعنت ميفرستادن. 
آخه آقاي وزير، ما كه در جريان هستيم چقدر دلسوزين، ديگه لازم نيست 
خودتونو به آب و آتيش بزنين. يادمون نرفته هنوز قرار داد تركمنچاي دوره 
اصاحات رو. ميخواستين ابروش رو درست كنيد با به وسط كشيدن دادگاه 

لاهه به خاطر كاراتون و زد و بندا چشمشم كور كردين كه!
ميرفتيد نفت هارو دو دستي تقديم ميكرديد، سنگين تر بود. ديدين قرارداد 
لو رفته و نقش��ه ها هم بر آب. رفتين گاز رو با هشت سال دفاعمون رو دود 
كرديد رفت هوا. مردم هم آنقدر پيگير ش��ده بودن ان��گار به ما هم چيزي 
ميرسه ! يک ذره نفت داريم كه مال مسئولان و خانواده هاشونه، به ما چه؟! 
ما خودمون اينقد كوتاه اومديم رسيديم به نفت؛ ما همت كنيم و همين ته 
ديگ ماكاروني و س��الاد فصل رو صادر كنيم، نون سفرمون در مياد، خود 

آقاي مشاور آقاي رئيس اينو گفته بود ديگه !
حالا آقاي وزير از حق نگذرين ديگه؛ ولي اين آقاي زنجاني عاوه بر اختاس 
كاراي بزرگ ديگه اي ه��م كرد. براي مثال تونس��ت مرزهاي تعريف پول 
دس��تي رو هزاران مايل جا به جا كنه، اونم فقط با گفتن اين جمله كه 65 
ميليارد پول دستي به بانک مسكن داده و برنگردوندن ! يا اين استرس رو به 
مردم وارد كرد كه امكانش هست ايران رو هم فروخته باشه و بگه تا سر برج 
وقت داريد تخليه كنيد. خدايا، خدايا چنان كن سرانجام كار كه مسئولان 

خشنود باشن و ما هم رستگار... 

زائرانايرانيباکارتهايشتابميتوانند
درکربلاديناربگيرند

زائ�ران حس�يني از طري�ق دس�تگاه هاي خودپ�رداز متصل به 
ش�تاب بانك هاي اي�ران و كارت ه�اي اعتباري متصل به ش�بكه 
ش�تاب مي توانن�د دين�ار ع�راق را در كرب�لا درياف�ت كنن�د. 
فهرست محل هاي نصب دس��تگاه هاي خودپرداز شتاب در كربا بدين 
شرح است: خودپرداز شماره 1: شارع العباس، عمود 1415 / خودپرداز 
ش��ماره2: ش��ارع العباس، متنزه الحس��ين الكبير/ خودپرداز شماره 3: 
ميدان الطف، موكب امام رضا )ع( / خودپرداز شماره 4: باب البغداد، شارع 
علقمي، هتل الشرق الاوس��ط /خودپرداز ش��ماره 5: باب البغداد، شارع 
ميثم تمار، بالاتر از پاركينگ هتل ابراج الاشراق / خودپرداز شماره 6: باب 
البغداد، جنب درمانگاه هال احمر/ خودپرداز  ش��ماره 7: قبله الحسين، 
كنسولگري ايران / خودپرداز ش��ماره 8: باب الخان، شارع علقمي، هتل 
شمس الكربا الدولي/ خودپرداز شماره 9: پارك حي الحسين عليه السام/ 
خودپرداز ش��ماره 10: ش��ارع قبله العباس، هتل آفاق كربا / خودپرداز 

شماره 11: شارع علقمي، هتل فجرالبديع.
  صدور رواديد براي زائران اربعين تا 28 آبان ماه

سرپرست معاونت سياسي اس��تانداري بوش��هر گفت: با توجه به تاريخ 
تعيين شده براي صدور رواديد زائران اربعين حسيني تا تاريخ 28 آبان ماه، 

متقاضيان فقط از طريق سامانه سماح اقدام به ثبت نام كنند. 
عباس جمش��يدي با اعام اين خبر تصريح كرد: زائران فقط از س��امانه 
سماح براي ثبت نام استفاده كنند تا شاهد تخلف و صدور ويزاهاي جعلي 
نباشيم.  دبير كارگروه شاهد ستاد اربعين استان بوشهر هم با اشاره به طرح 
نايب الش��هيد گفت: اين طرح از طرف كانون همبستگي فرزندان شاهد 
پيشنهاد شد و مورد تصويب قرار گرفت تا هر زائر به نيابت از يک شهيد 

در اربعين حضور يابد. 
محمد جواد فرامرزي افزود: طراحي و چاپ تابلو و بنر به نام شهداي گمنام 
و با نام انجام شده و عاوه بر اين، اقدامات تبليغاتي ديگري هم در دست 

انجام است. 
  استقرار شعبه دادياري در پايانه مرزي مهران

دادستان عمومي و انقاب ايام از آغاز به كار شعبه دادياري در پايانه مرزي 
مهران و آمادگي دادستاني و دستگاه قضايي اين استان به منظور نظارت بر 

حسن اجراي برنامه هاي ويژه راهپيمايي عظيم اربعين خبر داد. 
حشمت الله ش��ريفي همچنين از آماده باش س��ازمان هاي تابعه قضايي 
استان از جمله پزشكي قانوني و س��ازمان ثبت اسناد و سازمان تعزيرات 
خبر داد و تصريح كرد: در تمام زمينه هايي كه دستگاه قضايي و دادستاني 
در اين استان تكليف اقدام يا نظارت دارد، آمادگي كامل داريم و الحمدلله 
با اقدامات صورت گرفته و با استفاده از تجربه سال هاي قبل مشكلي در 
زمينه امور اجرايي، تردد، پذيرايي و حفظ امنيت راهپيمايي عظيم اربعين 

حسيني در سطح اين استان و پايانه مرزي مهران وجود ندارد. 
  خدمات اورژانسي به زائران اربعين آغاز شد

سرپرست مركز مديريت حوادث و فوريت هاي پزش��كي كشور با اشاره 
به اينكه امسال تعداد قابل توجهي از نيروهاي اورژانس به منظور انتقال 
صحيح بيماران با نيروهاي ه��ال احمر به عراق اعزام ش��ده اند، از آغاز 
خدمات اورژانس��ي به زائران اربعي��ن خبر داد.  پيرحس��ين كوليوند در 
همايش بزرگ اعزام كاروان بهداش��ت و درمان به مرزهاي غربي كشور 
براي ايام اربعين حس��يني در جوار مرقد امام خميني)ره( اظهار داشت: 
خدمات فوريت هاي پزش��كي توس��ط 2 هزار و 200 پاي��گاه و 14 هزار 
نيروي اورژانس در تمام مسيرهاي كشور به زائران امام حسين)ع( ارائه 
مي شود.  وي تأكيد كرد: امسال تعداد قابل توجهي از پزشكان متخصص 
مانند متخصص قلب، ارتوپد، جراح و ديگر متخصص ها به مرزهاي غربي 
اعزام شدند و عاوه بر هفت بيمارستان مرزي، 17 درمانگاه سرپايي نيز 

اضافه شده است. 

طولاني ترين روز هاي آلوده پايتخت رقم خورد

آلودگيورزشرازمينزد!
خ�ود  روز  پنجمي�ن  وارد  پايتخ�ت  آل�وده  روز ه�اي   
فق�ط  و  ش�ود  تعطي�ل  ني�ز  م�دارس  ورزش  ت�ا  ش�د 
مس�ئولان ب�ه وعده ه�اي بي عم�ل خ�ود دلش�اد باش�ند. 
ش��اخص آلودگي هواي امروز براي گروه هاي حس��اس جامعه نظير 
س��المندان، كودكان و نوزادان، زنان باردار، بيم��اران قلبي، ريوي و 
ديابتي و ورزشكاران ناسالم است. براين اساس آلودگي هواي تهران 
امروز وارد پنجمين روز متوالي خود ش��د. بدين ترتيب طولاني ترين 
دوره آلودگي هواي سال در آسمان پايتخت ثبت شده است. در اين 
زمينه وحيد حسيني، مدير عامل شركت كنترل كيفيت هواي تهران 
اعام كرد: بر اس��اس پيش بيني پارامترهاي هواشناس��ي براي شهر 
تهران، در بيشتر ساعات با استقرار شرايط جوي پايدار، سكون نسبي 
هوا و وزش باد آرام در بعضي س��اعات، انتظار مي رود كه شرايط لازم 
براي تجمع آلاينده ها در سطح ش��هر فراهم شود و شاخص آلودگي 

هوا بالاتر رود. 
   افزايش آلودگي هوا به دليل تردد وسايل نقليه 

طبق اعام سازمان بهداشت جهاني سالانه 26 هزار نفر در كشور بر اثر 
آلودگي هوا فوت مي كنند كه آمار تهران در اين ميان، 6 هزار نفر است. 
 بر اين اساس با تداوم شرايط جوي، تشديد شرايط آلودگي هوا افزايش 
يافته به گونه اي كه به گفته حسيني، مدير عامل شركت كنترل كيفيت 
هوا، آلودگي ه��واي روزهاي اخير تهران نتيجه ت��ردد انبوه خودروها، 

كاميون ها و موتورسيكلت هاي كاربراتوري است. 
  افزايش آلودگي هوا زنگ ورزش را تعطيل كرد 

 بر اس��اس اعام آموزش و پرورش ش��هر تهران، زنگ ورزش مدارس 
پايتخت به علت آلودگي هوا، تا فردا تعطيل است. 

 در اين زمينه آموزش و پرورش شهرتهران اعام كرد: به علت وضعيت 
پايداري آلودگي هوا، زنگ ورزش مدارس ش��هر تهران تا 24 آبان ماه 
تعطيل خواهد بود. توصيه به مديران و مسئولان مدارس اين است كه 
در زنگ تفريح و مراسم صبحگاه با توجه به وضعيت كنوني آلودگي هوا، 
دانش آموزان كمتر در معرض آلودگي قرار گيرند. همچنين پيشنهاد 
مي شود زنگ تفريح مدارس در كاس هاي درس برگزار شود و از فعاليت 

بدني دانش آموزان در حياط مدرسه جلوگيري شود. 
همچنين ب��ه همه ش��هروندان پايتخت توصيه ش��ده اس��ت از تردد 
غير ضروري در سطح شهر و فعاليت فيزيكي در فضاي بيرون از منزل 
خودداري كنند. تا ش��ايد اين امر مس��كني براي كم كاري ها در حوزه 

كاهش آلودگي هوا در دولت دوستدار محيط زيست باشد. 

امريكا اجازه ورود بنگاه هاي دارويي ايران را به نمايشگاه بين المللي دارو نداد

منفي شدن تراز صادرات دارويي؛ دستاورد برجام براي صنعت سلامت
كبري فرشچي
  گزارش 2

فروشداروهايتاريخگذشته
دربرخيازداروخانههايپايتخت

برخ�ي از دارو خانه ه�ا، داروه�اي خارج�ي تاري�خ گذش�ته را 
هم�راه ب�ا س�اير داروه�اي نس�خه ب�ه بيم�اران مي فروش�ند. 
 فروش داروهاي خارجي گرانقيمت تاريخ گذشته به بيماران همراه با 
ساير دارو هاي نسخه بيمار سبب سرگرداني و نگراني بيماران و همراهان 
آنان شده اس��ت. در اين زمينه يكي از بيماران كه داراي بيماري مغز و 
اعصاب است با مراجعه به پزش��ک، پزشک متخصص براي وي داروي 
مغز و اعصاب تجويز كرده كه پس از تهيه دارو در زمان استفاده متوجه 
انقضاي تاريخ مصرف دارو شده؛ اين در حالي است كه قيمت اين دارو 
360 هزار تومان  روي جعبه دارو درج شده است .  بر اين اساس، همراه 
بيمار ضمن تماس با دارو خانه مورد نظر اعام كرده كه داروي تحويلي 
تاريخ گذشته است و پزشک داروساز نيز اشتباه صورت گرفته را پذيرفته 
و اعام كرده است كه داروي مورد نظر از انبار دارو خانه آورده شده و در 
حال حاضر اين دارو در كشور ناياب است ! البته دارو خانه حاضر به عودت 

دارو تاريخ گذشته شده است ! 
 خوشبختانه همراهان اين بيمار متوجه انقضاي تاريخ دارو شده اند و الا 
در صورت مصر ف، اين دارو مي توانست سامت بيمار را در معرض خطر 
جديد ي قرار دهد؛ جاي پاسخ اين سؤال باقي مي ماند كه چرا بايد در 
شبكه توزيع داروي كشور بعضاً شاهد اين اقدام غيرحرفه اي و خاف 
قانون باش��يم تا اعتماد بيماران كه براي درمان به داروخانه ها مراجعه 
مي كنند، كاهش يابد ؟ آيا وجود دارو ها در انبارهاي دارو خانه ها مورد 

كنترل و نظارت قرار مي گيرد ؟ 
   كشف 100 ميليون تومان داروي غيرمجاز 

در همين زمينه، گزارش ديگري حاكي است كه مأموران پليس در بازرسي 
از يک منزل، يک ميليارد ريال انواع داروهاي غيرمجاز را كش��ف كردند.  
سرهنگ حس��ين رضايي، رئيس پليس آگاهي اس��تان يزد با بيان اينكه 
مشاركت مردم نقش مهمي در مبارزه با قاچاقچيان ايفا مي كند، اظهار كرد: 
با توجه به دريافت خبري مبني بر فروش داروهاي غيرمجاز توسط فردي در 
شهر يزد، بررسي موضوع در دستور كار مأموران اداره مبارزه با قاچاق پليس 
آگاهي استان قرار گرفت.  وي افزود: مأموران پليس با انجام كار اطاعاتي، 
منزل موردنظر را شناسايي كردند و پس از هماهنگي و اخذ مجوز قضايي 
به بازرسي از محل پرداختند.  به گزارش »ايسنا«، رضايي افزود: مأموران 
پليس در بازرسي از اين منزل بيش از 7 هزار عدد انواع داروهاي غيرمجاز را 
شامل قرص، كپسول و آمپول هاي خارجي غيرمجاز و فاقد مجوز سازمان 
بهداشت كشف كردند.  وي با اشاره به دستگيري دو متهم در اين خصوص 
افزود: ارزش اين محموله دارويي كشف شده يک ميليارد ريال برآورد شده 
است.  رئيس پليس آگاهي اس��تان يزد تصريح كرد: شهروندان در صورت 
اطاع از فعاليت افراد سودجو در خصوص تهيه و توزيع داروهاي غيرمجاز 

مراتب را از طريق تلفن 110 به پليس اطاع دهند. 

نيره ساري
  گزارش یک

انتقاد قاليباف از برپايي نمايشگاه مطبوعات در مصلي

ايکاشدولتبهقانوناحترامميگذاشت!
شهردار تهران در يادداشتي نسبت به برپايي نمايشگاه مطبوعات 
در مصلاي تهران انتقاد كرد و اين كار را بر خلاف قانون دانس�ت. 
محمدباقر قاليباف با انتشار يادداشتي در صفحه شخصي خود نسبت 
به برپايي نمايش��گاه مطبوعات در مصاي تهران انتق��اد كرد. در اين 
يادداشت آمده است: نقش رسانه ها در آگاهي بخشي و پيشرفت جامعه 
انكار ناپذير است. خيلي عاقه داش��تم كه بين اهالي رسانه و در جشن 
سالانه  آنها در نمايشگاه مطبوعات و رسانه ها شركت مي كردم، اما به رغم 
ميل باطني به دليل پايبندي به قواعد و مقررات شهر كه ضامن سامت، 

پاكيزگي و آرامش است، از حضور در جمع اين عزيزان محروم شدم. 
با احداث مجموعه شهر آفتاب و مصوبه شوراي اسامي شهر تهران مقرر 
شد همه نمايشگاه هاي پربازديد در اين مكان برگزارشود. رعايت اين 
مصوبه و مقررات مشابه آن در كاهش ترافيک و آلودگي شهر مؤثر است.  
اي كاش دولت محترم هم به قانون احترام مي گذاشت و اين نمايشگاه و 
نمايشگاه هاي مشابه را كه پربازديد هستند، در شهر برگزار نمي كرد. 
عاوه بر اين، مصلي كار ويژه خودش را دارد و جاي برگزاري نمايشگاه ها 
و فعاليت هاي اقتصادي نيس��ت. وقتي ما متوليان امر و مس��ئولان به 
قانون و حقوق مردم احترام نگذاريم، چه توقعي از شهروندان مي توانيم 

داشته باشيم؟
ضمن تشكر و قدرداني از زحمات تاشگران عرصه رسانه آرزو مي كنم 
كه در زمينه رسالت شان براي آگاهي بخش��ي و حل معضات فراگير 
آحاد مردم از طريق پيگيري موضوعات از متوليان امر براي اجراي دقيق 

تكاليف و رعايت قانون موفق باشند. 

طبيب زاده نماينده س�ابق 
مجلس در رابطه با عملكرد 
فراكس�يوني  در  زن�ان 
تح�ت اي�ن عن�وان گفت: 
»بضاعت اي�ن افراد صفر و 
ناچي�ز اس�ت و اينها چهار 
س�ال ديگ�ر ه�م ك�ه در 
مجلس باش�ند نمي توانند 
دهن�د.« انج�ام  كاري 


